

# 國立成功大學醫學院護理學系 研究生論文進度報告辦法

## Department of Nursing National Cheng Kung University Regulations for Dissertation Progress Report of Graduate Students

92 學年度系務推動發展委員會第二次會議制訂 92.12.03

Formulated at the 2<sup>nd</sup> meeting of the Department Affairs Promotion and Development Committee in the 2003-04 academic year on December 3, 2003

92 學年度第 3 次系務會議通過 92.12.08

Approved at the 3<sup>rd</sup> meeting of the Department Affairs Council in the 2003-04 academic year on December 8, 2003

108 年度第 2 次教師發展委員會會議修正通過 109.05.13

Amended and approved at the 2<sup>nd</sup> meeting of the Faculty Development Committee in the 2019-20 academic year on May 13, 2020

108 年度第 9 次系務會議修正通過 109.06.01

Amended and approved at the 9<sup>th</sup> meeting of the Department Affairs Council in the 2019-20 academic year on June 1, 2020

109 學年度第 2 次教師發展委員會會議修正通過 110.04.28

Amended and approved at the 2<sup>nd</sup> meeting of the Faculty Development Committee in the 2020-21 academic year on April 28, 2021

109 學年度第 9 次系務會議修正通過 110.05.03

Amended and approved at the 9<sup>th</sup> meeting of the Department Affairs Council in the 2020-21 academic year on May 3, 2021

- 一、配合醫學院研究生研究論文獎勵辦法並確實了解本系研究所研究生從事論文研究之進度，特訂定本辦法（下簡稱本辦法）。
  1. Regulations for Dissertation Progress Report of Graduate Students (Hereinafter referred to as “Regulations”.) are established to understand the research dissertation progress of graduate students in accordance with “Regulations for Research Dissertation Awards of Graduate Students” in College of Medicine.
- 二、於每年由教師發展委員會負責規畫並舉行研究生論文進度報告日（Research Day），由研究生做研究論文報告，經評審產生優秀研究論文者，給予獎勵。
  2. Graduate students report their progress of research dissertation on Research Day which is planned and held by the Faculty Development Committee every year, and those who are chosen as excellent research dissertation after evaluation will be rewarded.
- 三、所有研究生（含新生）均需出席聽講。倘若有不可抗因素而無法出席者，需事先取得指導教授同意後，方可請假。本活動同時邀請其他系所老師聽講指導。
  3. All graduate students (including freshmen) are required to attend the Research Day. If students have force majeure factors and cannot attend, they should obtain the consent of their advisor before asking for leave. Department of Nursing also invites faculty members from other departments to participate and give advices.
- 四、符合研究生論文進度報告之方式，如下：
  - (1) 海報報告展示：

A. 碩士生：已修畢「護理研究」課程。

B. 博士生：已修畢「研究計畫發展（一、二）」課程（二學分）。

(2) 口頭報告：

A. 碩士生：已修畢「護理研究」課程，且通過「論文研究計畫審查」。

B. 博士生：通過「博士候選人資格鑑定」。

依據上述兩點，指導教師最終得以視研究生收案狀況決定進行海報報告展示或口頭報告。

4. The requirements for Dissertation Progress Report of Graduate Students are as follows:

(1) Poster presentation:

A. Master students who have completed “Nursing Research”.

B. Doctoral students who have completed “Research Program Development I” and “Research Program Development II”. (2 credits)

(2) Oral presentation:

A. Master students who have completed “Nursing Research” and have passed the “Proposal Defense”.

B. Doctoral students who have passed the Ph.D. Candidate Qualification Exam.

According to the above two points, each advisor holds the right to decide that graduate students should do poster or oral presentation, based on students’ current situations of data collection.

五、口頭報告評分方式：教師評分總平均佔 70%，學生評分總平均佔 30%。

5. Evaluation of Oral presentation: Scores from Faculty members and scores from students account for 70 % and 30% of the total score respectively.

六、口頭報告表現優異之博士生由教師發展委員會推薦，提經教師發展委員會會議審核通過後，參與醫學院舉辦研究日之論文競試。

6. Doctoral students who have excellent performance on oral presentation will be recommend and approved by the meeting of the Faculty Development Committee to participant the competition of the College Research Day held by College of Medicine.

七、本辦法由系務會議通過後實施，修訂時亦同。

7. These Regulations shall be approved and amended by the meeting of the Department Affairs Council.